
1 

 

 
 

 
 
 
 
 

Referat af foreningen Danmarks Vilde Naturs Årsmøde 25.02.24 
 
 
Deltagere: 
  
24 delegerede udpeget af lokalafdelingerne samt alle hovedbestyrelsesmedlemmer deltog via Teams. 

 
1. Velkomst  

Formanden bød velkommen. Deltagerne valgte følgende:   

• Dirigent: Rikke Anker Jensen,  

• Referent: Nina Holme Berg,  

• Valgleder Henrik Rødgaard. 
 
Dirigenten konstaterede, at Årsmødet var rettidigt indkaldt, dvs. mindst 4 uger før afholdelse. Dels ved 
opslag på lokalbestyrelsernes side før jul og dels ved skriftlig mødeindkaldelse 27. januar. 
 
Dagsorden fulgte vedtægterne, dog med punkt 5 som supplement:  

1. Valg af dirigent og referent 
2. Hovedbestyrelsens beretning om foreningens virke i det forløbne år 
3. Godkendelse af regnskab 
4. Forslag til behandling 
5. Bestyrelser til NNP 
6. Budget for det kommende år 
7. Fastsættelse af kontingent 
8. Valg til hovedbestyrelse 
9. Valg af revisor og revisorsuppleant 
10. Eventuelt 

 
2.  Bestyrelsens beretning om foreningen det forløbne år 

Formanden gennemgik årsberetningen.  
Der blev spurgt om ind til punktet omkring tidsforbrug omkring lokalafdelingsture og formanden 
informerede om, at punktet alene omhandlede hovedbestyrelsens arbejde og tidsforbrug og ikke 
lokalbestyrelsernes indsats, som mange steder havde været stor.  
Der blev rejst et spørgsmål om, hvorvidt hovedbestyrelsen skulle tage initiativ til en fælles 
baggrundsgruppe for alle grønne NGO’er i de nye NNP-bestyrelser mhp. at drøfte fælles udfordringer 
og strategi. Hovedbestyrelsen fandt ideen god og ville arbejde videre med spørgsmålet med relevante 
tværgående grønne fora.  
Endelig blev der spurgt ind til Naturmøde 2024. DVN deltager, men i mindre omfang end sidst. Det var 
et stort arbejde - og dyrt i 2023, men gav DVN vigtig profilering og gode kontakter. Indsatsen er dog 
nedskaleret i år, se nedenfor.  
Beretningen blev taget til efterretning.  
 
3. Godkendelse af Årsregnskab 

Årsregnskab 2023 blev gennemgået. Årsregnskabet er indsat nederst. Der var ingen kommentarer. 
Årsregnskabet godkendt.  
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4. Forslag til behandling 

Der blev stillet forslag om, at bestyrelsesmedlemmernes navne og telefonnumre fremgik af 

hjemmesiden, da især journalister oftest har brug for en hurtig telefonisk indgang. Behovet blev 

bekræftet af flere deltagere. Hovedbestyrelsen forklarede, at årsagen var, at ikke alle personer ønskede 

deres private kontaktdetaljer på hjemmesiden. Karen Schousboe og Jens Lykkebo ville dog gerne stå 

på hjemmesiden med telefonnummer og fungere som en hurtig indgang til foreningsrepræsentanter. De 

kunne så henvise telefonisk til en lokalafdeling i lokale sager. Det var der enighed om på mødet, og 

hovedbestyrelsen arbejder videre med den model.  

 
5. Bestyrelser til NNP  

Dette punkt vedrørte ikke årsberetningen, men blev behandlet på årsmødet pga. den aktuelle invitation 
fra Naturstyrelsen til lokalafdelingerne om, at stille med kandidater til de nye NNP-bestyrelser. 
Formanden gennemgik vidensgrundlaget, den sandsynlige proces, mulige udvælgelseskriterier, 
deltagere mm. Efterfølgende drøftedes tingene i detaljer.  
Holstebroafdelingen blev opfordret til at ansøge på lige fod med de øvrige afdelinger, selv om deres 
hidtidige aftale med NST var lidt anderledes. 
Hovedbestyrelsen henviste i øvrigt til formater og info på lokalafdelingernes fællesside. 
 
6. Budget 2024  

Der var lidt justeringer ift. 2023. Hovedbestyrelsen foreslog oprettelse af en post med donationer til 
naturbevarende formål. Baggrunden var, at DVN gerne vil støtte aktiv og reel naturbeskyttelse i felten. 
Årsmødet besluttede, at foreningen i 2024 ville donere et beløb på ca. 10% af medlemsbidraget (10 
kr/medlem) til naturbevarende formål i marken. Et udvalg vil kigge nærmere på, hvorledes 2024-
midlerne skulle anvendes.  
Budget 2024 blev godkendt. 
 
7. Fastsættelse af kontingent  

Årsmødet besluttede at i 2025 skulle 

• Grænsen for gratis børn hæves fra 13 til 18 år 

• Kontingent på 100 kr. pr voksenmedlem og 300 kr. for virksomheder fastholdes 
 
8. Valg til Hovedbestyrelse  

Hovedbestyrelsens valgte webløsning for afstemning fungerede godt. Der var 3 
hovedbestyrelsesposter + suppleant på valg:  

• Danna Borg, Jens Lykkebo og Henrik Rødgaard, der alle genopstillede 

• Søs Dalgaard Jensen, der ikke genopstillede.  
Resultatet blev, at Danna Borg, Henrik Rødgaard og Jens Lykkebo valgtes for en 2-årig periode og 
Wilhelm Lorenzen Fabricius valgtes som suppleant for en 1-årig periode.  
 
Hovedbestyrelsen har efterfølgende konstitueret sig således:  

• Danna Borg Formand,  

• Rikke Anker Jensen næstformand 

• Nina Holme Berg kasserer/medlemmer 

• Karen Schousboe 

• Jens Lykkebo 

• Bjarne Mahler Schou  

• Henrik Rødgaard 

• Wilhelm Lorenzen Fabricius 1. suppleant 

• 2. suppleant er vakant 
 
9. Valg af revisor og revisorsuppleant  

Trine Binding blev valgt som revisor og Mads Kondrup som revisorsuppleant. 
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10. Eventuelt  

 

Der blev spurgt mere ind til planerne for Naturmødet i Hirtshals i maj 2024, herunder hvordan man 

kunne hjælpe. Hovedbestyrelsen informerede, at Naturmødeudvalget bestod af Jens Lykkebo, Søs 

Dalgaard Jensen, Rikke Anker Jensen og Nina Berg. Endvidere, at der på lokalafdelingernes fællesside 

var fastgjort et opslag om, hvordan og med hvad man kunne deltage og melde sig til. I år var planerne 

at have et mindre telt, der var vores eget, indeholdende en udstilling og en ”rundgang” med 

naturplakater og info om natur. Kaffe ved udgangen. Der er brug for hjælp jf. opslagets vagtplan. Der er 

også i år planer om et fælles møde for alle lokalafdelingernes medlemmer på Naturmødet, hvor man 

kan møde hinanden, sætte ansigter på, få feedback, netværke og skabe kontakter.    

 

Formanden afsluttede, takkede for god ro og orden og et godt første årsmøde. Der vil snarest 

udsendes et nyhedsbrev med referat og hovedbestyrelsens Årsberetning. Man bedes informere 

hovedbestyrelsen om ture og aktiviteter i lokalafdelingerne, som kan deles i nyhedsbrevet.  

 
 
25.02.24 /ref Nina Holme Berg 
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